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一、基本信息
秦雪娜，汉族，中共党员。
清华大学法学博士，早稻田大学访问学者（2018.9-2019.9）。
北京理工大学法学院副教授，硕士研究生导师。

二、主讲课程
刑法总论
刑法分论
刑法案例研习

三、研究方向
主要从事刑法学研究，具体研究领域为共同犯罪相关问题。

四、主要学术成果
代表论文
1.“论涉医犯罪的刑事法规制”，《北方法学》2018年第3期（该文被中国人民
大学书报资料中心复印报刊资料《刑事法学》2018年第10期全文转载》）。
2.“共犯的客观构成要件从属性之提倡”，《刑事法评论》2017年第38卷。
3.“论轻微犯罪的刑事法规制”，《北理法学》2016年第5辑。
4.“共犯从属性说在中国的困境与突围”，《法学家》2015年第4期。
5.“共犯处罚根据的全新定位——改良的纯粹惹起说之提倡”，《环球法律评
论》       2015第5期

https://law.bit.edu.cn/xygk/szll/bsh/index.htm
https://law.bit.edu.cn/xygk/szll/kzjs/index.htm


6. “论渎职罪的罪数问题——解读《两高关于办理渎职刑事案件适用法律若干问
题的解释（一）》”，《天津法学》2013年第4期。
7. “论刑法分则及司法解释中的‘应当知道’”，载《云南大学学报（法学
版）》2013年第5期。
8.“论诉讼诈骗的刑法规制”，《政治与法律》2012年第11期。
9. “三角诈骗限定之提倡”，《中国刑事法杂志》2012年第9期（该文被中国人
民大学书报资料中心复印报刊资料《D414》2013年第1期全文转载）。
10.“生产、销售伪劣商品罪重要问题探析”，《法治研究》2012年第11期。
 

Ⅰ.Basic Information

Xuena Qin, Han Nationality, Chinese Communist Party Member, PhD of Tsinghua
University in Criminal Law, Visiting Scholar of Waseda University(2018.9-2019.9),
lecturer of Beijing Institute of Technology, Supervisor of Postgraduate.

Ⅱ.Teaching Course

General Theory of Criminal Law
Specific Provisions of Criminal Law
Case Study of Criminal Law

Ⅲ.Research Direction and Expertise

Mainly engaged in the study of Criminal law, specially focused on Common Crime.
Ⅳ. Main Publications and Research Projects

Representative Papers
1. “Regulation of the Crime against Health Care Staffs by Chinese Criminal Law”,
Northern Legal Science, No.3, 2018.
2. “On the Theory of Accomplice' Subordination to the objective crime constitution of
principal”, Criminal Law Review, Vol. 38, 2017.
3. “On the Regulation of Misdemeanor ”, BIT Legal Science, Vol.5, 2016.
4.“The Plights and Outlets of the Theory of Subordination of Accomplice in China”,
The Jurist, No.4, 2015.
5.“New Understanding of the Basis of Accomplice' Punishment——Advocation of the
Improved Theory of Pure Causation”, Global Law Review, No.5, 2015.
6.“On The Crime Numbers of Malfeasance Crime——Analysis of‘The Judicial
Interpretation of the Malfeasance Crime of the Supreme Court and the Supreme



ProcuratorateⅠ’”，Tianjin Legal Science ,No.4, 2016.
7.“Research on the Terms ‘Should Know’ in Specific Provisons of Chinese Criminal
Law and Judicial Interpretation”，Law Editon Journal of YunNan University ,No.5,
2013.
8.“Criminal Regulation on Litigation Fraud”, Political Science and Law, No.11, 2012.
9.“Triangle Fraud Should be Restricted”, Criminal Science, No.9, 2012.
10.“On Important Issues of Crimes of Producing and Marketing Fake or Substandard
commodities, Research on Rule of Law, No.11, 2012.
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